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Skrivelse om klimatarbete efter valet 

Svar på skrivelse från Gustav Johansson m.fl. (M), Urban 
Rybrink (L), Christina Peterson (C) och Ola Gabrielson (-) 

Förvaltningens förslag till beslut 
Enskede-Årsta-Vantör stadsdelsnämnd godkänner förvaltningens 
tjänsteutlåtande som svar på skrivelsen. 

Sammanfattning 
Gustav Johansson m.fl. (M), Urban Rybrink (L), Christina Peterson 
(C) och Ola Gabrielson (-) inkom den 22 september med en 
skrivelse med ett antal frågor gällande stadsdelsförvaltningens 
klimatarbete. I ärendet redovisas svar på dessa frågor. 

Förvaltningen föreslår att Enskede-Årsta-Vantörs stadsdelsnämnd 
godkänner förvaltningens tjänsteutlåtande som svar på skrivelsen. 

Bakgrund 
Enskede-Årsta-Vantörs stadsdelsförvaltning har tagit emot en 
skrivelse från Gustav Johansson m.fl. (M), Urban Rybrink (L), 
Christina Peterson (C) och Ola Gabrielson (-) i stadsdelsnämnden. 
Skrivelsen inkom den 22 september 2022 och innehåller tre frågor 
till förvaltningen. 
 
I skrivelsen ställs följande frågor gällande stadsdelens klimatarbete: 

 Vad av pågående klimatarbete är inte färdigt till årsskiftet 
och därmed beroende av fortsatt finansiering därefter 

 Hur stor del av finansieringen är direkt eller indirekt statlig 
och hur mycket kan kommunen styra den delen 

 Har stadsdelen redan förhandsbesked om prioriteringar för 
nästa år vad gäller klimatarbete 

Ärendets beredning 
Ärendet har beretts inom Administrativa avdelningen. 

Handläggare
Eva Fagerhem
Telefon: 0850820114

Till
Enskede-Årsta-Vantörs 
stadsdelsnämnd 2022-10-27

Enskede-Årsta-Vantör 
stadsdelsförvaltning
Administrativa avdelningen

Tjänsteutlåtande
Dnr EÅV 2022/776

2022-09-29
Kungsklippan 6
112 25 Stockholm
daniel.lauridsen@stockholm.se
start.stockholm
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Förvaltningens synpunkter och förslag 

Vad av pågående klimatarbete är inte färdigt till årsskiftet och 
därmed beroende av fortsatt finansiering därefter 
Förvaltningens klimat- och miljöarbetet utgår från stadens 
miljöprogram och klimathandlingsplan samt verksamhetsplan med 
mål, indikatorer samt aktiviteter. Arbetet är ständigt pågående med 
utmaningar såsom att minska matsvinnet, minska elförbrukningen, 
minska bilåkandet, återvinna mer, använda mindre plast och 
klimatanpassa verksamheter och utemiljö. Denna typ av 
utsläppsminskande åtgärder är ett kontinuerligt arbete. Tillskillnad 
från detta ansöks stadens klimatinvesteringsmedel om för ett år i 
taget och åtgärden färdigställs under det aktuella året. 
Förvaltningens erhållna klimatinvesteringsmedel för 2022 har gällt 
inköp av el-mopeder, solskydd till en förskola samt anläggning av 
växtbäddar. 
 
Hur stor del av finansieringen är direkt eller indirekt statlig och 
hur mycket kan kommunen styra den delen 
De avsatta klimatinvesteringsmedlen för klimatanpassning eller 
klimatbesparande åtgärder inom förvaltningarnas 
verksamhetsområden som funnits i stadens centrala medel har varit 
en satsning finansierad av staden, liksom finansieringen av en 
klimatsamordnare på heltid. 

Stockholms stad strävar efter att öka den externa finansieringen av 
miljö- och klimatarbetet. Till exempel har staden tecknat ett 
reviderat klimatkontrakt med flera parter för att öka takten i 
klimatomställningen. Avtalet är en viktig del i genomförandet av 
stadens klimathandlingsplan. 

I år är det 23 städer i Sverige som signerar ett reviderat 
klimatkontrakt eller en avsiktsförklaring som en förberedelse för att 
signera kontraktet nästa år. Dessa städer har tillsammans 40 procent 
av Sveriges befolkning. Genom kontraktet åtar sig städerna att 
investera i och skynda på klimat- och hållbarhetsarbetet. 
Energimyndigheten, Formas, Tillväxtverket, Trafikverket och 
Vinnova ska stötta och underlätta städernas arbete med detta. 
 
Har stadsdelen redan förhandsbesked om prioriteringar för 
nästa år vad gäller klimatarbete 
Resultatet av valet till kommunfullmäktige 2022 innebär att en ny 
majoritet kommer att tillträda från 2023. En ny budget med 
inriktningen för nästa års klimatarbete kommer att presenteras den 
16 november 2022. Förvaltningen har i dagsläget ingen 
förhandsinformation om kommande prioriteringar. 
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Det vore dock positivt om det även framöver finns möjligheter att 
söka centrala medel för lokala klimatinvesteringar. 

Förslag 
Förvaltningen föreslår att Enskede-Årsta-Vantörs stadsdelsnämnd 
godkänner förvaltningens tjänsteutlåtande som svar på skrivelsen. 

Anders Carstorp  Anna Larsson 
Stadsdelsdirektör  Avdelningschef 
Enskede-Årsta-Vantör 
stadsdelsförvaltning 

 Enskede-Årsta-Vantör 
stadsdelsförvaltning 

 

Bilaga 
Skrivelse om stadsdelens klimatarbete
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